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Realita, která překonala i nejpesimističtější představy. Při vytváření pirátské koalice se Starosty
padala dopředu varování ohledně toho, že v krajích populární zástupci STAN mohou díky
kroužkování vytlačit Piráty ze sněmovny. K tomu nakonec došlo v devastujícím poměru, zatímco
Starostové získali 33 poslaneckých židlí, Piráti pouze 4. Na koalici se tak začíná valit kritika.

Zisk koalice Pirátů a Starostů zůstal za očekáváním. Největší rána je to však pro samotné Piráty.
Zatímco Starostové oproti minulým volbám drtivě posílili a získali o 28 mandátů navíc, Piráti se kvůli
koalici propadli z dvaadvacítky poslanců na pouhé čtyři. A na rozhodnutí jít do voleb v koalici se tak
začíná rojit zevnitř strany ostrá kritika.

„Z výsledku voleb je evidentní, že koalice se STAN Piráty poškodila, pro příště alespoň víme, kterou
cestou se nevydávat,“ uvedl dosavadní poslanec Lukáš Kolářík. „Vzhledem k nastavení českého
volebního zákona bohužel vytvářejí koalice situace, kdy jedna strana může vykroužkovat druhou.
Řada z nás před tímto matematickým jevem varovala, bez jakýchkoliv výhrad vůči STAN. Bohužel se
uplatnil v míře, kterou neočekávali ani největší pesimisté,“ uvedl k výsledkům voleb europoslanec
Mikuláš Peksa.

Stejně se vyjádřil i předseda středočeských Pirátů Josef Bouše, příště by podle něj měla strana
kandidovat samostatně. „Jako stranu nás koalice de facto poškodila, protože jsme pošli na
mandátech,“ řekl Bouše. Uskupení Pirátů a Starostů bude mít necelé čtyři desítky poslanců, pouze
desetina z nich bude z řad Pirátské strany. Například ve středních Čechách se díky kroužkování
zástupců STAN do Sněmovny dostane jen pirátská lídryně Klára Kocmanová. Důležité teď podle
Boušeho bude, jak budou rozdělovány posty při sestavování vlády a zda STAN dodrží koaliční
smlouvu.

Zklamání vyjádřila i europoslankyně Markéta Gregorová. „Přátelé a voliči, kterým záleží na Pirátské
straně jako takové: jsem nezměrně smutná, nepřekvapivě. Smutek ale určitě nahradí naděje, že
vykročíme jiným směrem, a liberální lidé s orientaci na budoucnost budou mít své zastoupení. Jsme
tu už 12 let. Počítejte s námi,“ uvedla na svém Twitteru.

Na dotaz k možné rezignaci na post šéfa Pirátů Ivan Bartoš v sobotu řekl, že se v lednu bude konat
celostátní fórum Pirátů, kde se stejně bude volit nové vedení strany. Pokud bude poptávka po tom,
řešit situaci dříve, lze o tom diskutovat, řekl Bartoš. Šéf STAN Vít Rakušan uvedl, že obě strany
budou nadále postupovat jednotně.
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— Markétka Gregorová (@MarketkaG) October 9, 2021
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Koalice Spolu a PirSTAN tak sice dosáhly svého deklarovaného cíle, mohou složit pohodlnou většinu
108 poslanců bez hnutí ANO současného premiéra Andreje Babiše. Otázkou však je, jaká bude role
Pirátů, pohodlnou většinu mají totiž ostatní strany i bez nich.

Piráti jsou tak jediní, pro které mělo spojení do koalice poměrně devastující účinek. Všem ostatním
stranám totiž naopak výrazně narostou poslanecké kluby. TOP 09 dosavadní výsledky přisuzují
zdvojnásobení na 14 mandátů, podobně ODS zvětší svůj klub ze 23 na 34 poslanců.

Výrazně pak na koalicích získali KDU-ČSL a právě Starostové. Zatímco lidovci získali 23 mandátů,
což znamená růst o 13 křesel, hnutí STAN patří k těm největším „skokanům“. Z pouhých 6 poslanců
se jejich klub rozroste na 33 a bude tak spolu s ODS patřit k nejsilnějším stranám v možné koalici.


